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PROTOKÓŁ nr XXXIII/2018  

z przebiegu XXXIII sesji Rady Miejskiej Żerkowa 

odbytej w dniu 7 lutego 2018 r. w godz. od 14:00 do  15:50                                                                                                                                                                                                                   

w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie 

 

W obradach uczestniczyli: 

 

Radni Rady Miejskiej Żerkowa: 15 radnych na ogólny stan 15 radnych - zg. z listą obecności /  

zał. 1. 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. Sołtysi Gminy Żerków  - zg. z listą obecności/ zał. 2 

2. Goście     - zg. z lista obecności /zał. 3  

 

Porządek obrad XXXIII sesji Rady Miejskiej Żerkowa, wraz z zaproszeniem, przekazano radnym drogą 

elektroniczną oraz wersję papierową w dniu 31 stycznia 2018 r. przesłano pocztą. 

 

Punkt 1 – Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie prawomocności. 

Zgodnie z § 31 Statutu Gminy Żerków, przewodniczący Rady Miejskiej Żerkowa, pan Wojciech Raś,  

o godz. 14: 00 otworzył XXXIII sesję Rady Miejskiej Żerkowa. Powitał wszystkich obecnych na sali oraz 

stwierdził, że w sesji uczestniczą wszyscy radni, czyli obecność radnych stanowi quorum 15 radnych 

uczestniczących w obradach sesji. 

 

Punkt 2 – Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący przedstawił rozszerzony porządek obrad XXXIII sesji o trzy projekty uchwał  

w następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie prawomocności sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XXXII sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

4. Interpelacje i zapytania radnych.   

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXXII sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

6. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i przedszkoli publicznych i niepublicznych oraz 

publicznych i niepublicznych innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych przez 

osoby prawne, inne niż jednostka samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne na terenie Gminy 

Żerków oraz trybu i zakresu przeprowadzania kontroli prawidłowości pobierania i wykorzystania 

dotacji. 

2) wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2018 rok, 

3) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2018 – 2023 

4) odwołania i powołania radnego na członka Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Żerkowa, 

5) zmiany składu osobowego komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa, 

6) powołania Komisji doraźnej Rady Miejskiej Żerkowa i ustalenia składu osobowego. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

8. Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  

9.  Zamknięcie obrad sesji.    

Przewodniczący poddał pod głosowanie prządek obrad, który został przyjęty większością:  

10 głosów „za”, 5 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali. 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 4 do protokołu/. 

Radny Grzegorz Andraszak – zostaliśmy zaskoczeni zmianą porządku obrad. Tydzień temu było wiadome, 

że dziś odbędzie się sesja, dlaczego w zasadzie te podstawowe punkty nie były w porządku obrad? Jako 

radny Klubu „Rozsądna Gmina” nie jesteśmy do tego przygotowani. 

Przewodniczący wyjaśnił, że o sprawie było mówione na wspólnym posiedzeniu komisji, były 

przygotowane projekty uchwał oraz, że cały materiał zostanie przygotowany na sesję.  Pytanie, które pan 

teraz zadał jest absolutnie nie na miejscu.  Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu porządku 
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obrad.     

 

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z obrad XXXII sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

Protokół z XXXII sesji Rady Miejskiej Żerkowa przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za” przy 15 radnych 

na sali obrad – bez odczytywania. 

Protokół z obrad XXXII sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 28 i 29 grudnia 2017 r. został 

wyłożony do wglądu w dniu 31 stycznia 2018 r. na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady i przed 

obradami XXXIII sesji oraz był dostępny w biurze Rady Miejskiej. 

 

Punkt 4 – Interpelacje i zapytania radnych. 

Radny Sebastian Nowaczyk zapytał czy jest możliwość utwardzenia dróg gruntowych na wioskach w tej 

chwili i czy takie doraźne działanie jest możliwe? 

Radny Grzegorz Andraszak zapytał jak wygląda sprawa ścieżki rowerowej, na jakim etapie jesteśmy oraz 

jak wygląda współpraca z Powiatem? 

Wiceprzewodniczący Bogdan Bożejewicz zapytał czy jest prawdą, że projektant wynajęty przez Urząd 

Gminy chodzi po prywatnych działkach i wytycza drogę gdzie ma być robiona kanalizacja w kierunku 

Pawłowic? 

Radna Ewa Marek-Skiba zapytała czy Burmistrz rozważał propozycję zmiany organizacji ruchu 

drogowego przy zbiegu ulic: 700-lecia i Wyspiańskiego oraz od strony ul. A. Mickiewicza? Radna 

wyjaśniła, że ul 700-lecia jest drogą główną, ale była propozycja Pana Burmistrza, żeby zamiast znaku 

ustąp pierwszeństwa przejazdu, były znaki STOP. Uważała, że byłoby bezpieczniej, ponieważ jest to 

newralgiczny punkt i nie wszyscy się do tego stosują. Nie mówię o mieszkańcach, ale o przyjezdnych.  

 

Punkt 5 – Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXXII sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

Przewodniczący, bez odczytywania, poddał pod głosowanie sprawozdanie z wykonania uchwał 

stwierdzając, że było zamieszczone materiałach na XXXIII sesję. Sprawozdanie Rada przyjęła 

jednogłośnie bez uwag w obecności 15 radnych, które stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Punkt 6. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i przedszkoli publicznych i niepublicznych 

oraz publicznych i niepublicznych innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych 

przez osoby prawne inne niż jednostka samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne na 

terenie Gminy Żerków oraz trybu i zakresu przeprowadzania kontroli prawidłowości 

pobierania i wykorzystania dotacji. 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

Wobec braku uwag Przewodniczący podał pod głosowanie projekt uchwały, który został przyjęty 

jednogłośnie: 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności  

15 radnych na sali w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XXXIII/214/18 w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i przedszkoli 

publicznych i niepublicznych oraz publicznych i niepublicznych innych form wychowania 

przedszkolnego prowadzonych przez osoby prawne inne niż jednostka samorządu terytorialnego lub 

osoby fizyczne na terenie Gminy Żerków oraz trybu i zakresu przeprowadzania kontroli prawidłowości 

pobierania i wykorzystania dotacji, stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

2) wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2018 rok,  

Przewodniczący oddał głos Skarbnikowi Gminy w celu przedstawienia projektu uchwały. 

Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w działach i rozdziałach klasyfikacji budżetowej, który 

ogólnie wzrósł: 

Dochody – 45.568.261,00 zł 

 dochody bieżące 44.499.261,00 zł, 

 dochody majątkowe – 1.069.000,00 zł 

 dotacje celowe na realizację zadań z zakresu administracji rządowej – 12.939.413,00 zł 

Wydatki – 53.168.261,00 zł  
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 wydatki bieżące – 42.804.726,00zł, 

 wydatki majątkowe – 10.363.535,00 zł 

 wydatki na realizację zadań z zakresu administracji rządowej – 12.939.413,00 zł. 

Dodała, że uległ zmianie deficyt budżetu, który zmienia się na kwotę 7.600.000,00 zł i zostanie 

sfinansowany przychodami z tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów na rynku krajowym. Ponadto 

określono: łączną kwotę planowanych przychodów budżetu w wysokości 8.550.000,-zł; planowane 

rozchody w kwocie 950.000,00 zł. i limit zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów i pożyczek  

w kwocie 9.550.000,00 zł oraz ustalono planowane dotacje z budżetu gminy. 

Skarbnik Gminy przedstawiła uzasadnienie do uchwały wyjaśniając, że analiza dochodów własnych za 

2017 rok skłania do zwiększenia planu na 2018 rok w dziale 010 o 30.000,00 zł - odpłatność za pobór 

wody z wodociągu oraz w dziale 900 o 40.000,00 zł - wpływy z usług kanalizacji ściekowej. 

Ponadto Wojewoda Wielkopolski zwiększył plan dotacji celowej w dziale 852 o kwotę 500,00 zł na 

dodatki energetyczne oraz 267,00 zł. 

Przyjęto do budżetu dotację celową w kwocie 144.000,00 zł, jako dochody majątkowe za zrealizowany 

projekt "Modernizacja sali we wsi Szczonów" w 2017 roku. 

Dochody ogółem zwiększono o kwotę 214.500,00 zł. 

Planowane wydatki postanowiono zwiększyć o kwotę 3.414.000,00zł, które zostaną pokryte dochodami 

i kredytem w kwocie 3.200.000,-zł, co zwiększy plan "przychodów" w celu zrównoważenia budżetu. 

Zmiany planowanych wydatków w działach:  

Dział 010 – zwiększono plan nakładów o 1.250.000,00zł - są to nieponiesione wydatki z roku 2017 na 

oczyszczalnię ścieków w Raszewach i 600.000,00 zł - planowane nakłady na 2019 r. przenosi się do 

realizacji na bieżący rok, ponieważ w/w przedsięwzięcie inwestycyjne planuje zakończyć się w III 

kwartale 2018 r.  

Dział 600 – dla zapewnienia ciągłości przewozowej mieszkańców naszej gminy, wprowadzono do 

budżetu plan w wysokości 10.000,00zł na dofinansowanie usług transportu zbiorowego. Na remonty 

bieżące dróg 74.732,90 zł oraz 8.500,00 zł na wykup gruntu pod drogę gminną we wsi Dobieszczyzna. 

Dział 754 - zmniejszono plan na inwestycje w OSP o kwotę 40.000,00 zł. 

Dział 801 – ustalono plan na wydatki majątkowe w kwocie 70.000,-zł z przeznaczeniem na inwestycję 

p.n. "Zmiana w części użytkowania sali sportowej na klasy lekcyjne" - Szkoła Podstawowa w Chrzanie 

i przygotowanie projektu na budowę sali sportowej przy Szkole Podstawowej w Komorzu. Również 

dokonano drobnych przesunięć w planie wydatków między rozdziałami kwot: na wypłatę dodatkowego 

wynagrodzenia oraz zakup sprzętu sportowego (koszykówka) dla Szkoły Podstawowej w Żerkowie.  

Dział 852 – rozdział 85214 - zwiększono plan o 70.000,-zł z uwagi na większe koszty związane 

z pobytem bezdomnych osób w schroniskach (odpłatność za 1 dobę pobytu z 25,00 zł na 30,00 zł). 

Odpłatność za pobyt osób w Domu Pomocy Społecznej i dalsze skierowania. Wypłata zasiłków celowych 

to również zadanie własne gminy jak zakup opału, odzieży, żywności i koszty pogrzebu sprawowanego 

przez gminę.  

Dział 853 – zwiększono plan o kwotę 267,10 zł na podatek od nieruchomości od budynku Zakładu 

Aktywności Zawodowej. Skarbnik dodała, że jest to różnica z kwoty 85.000,00 zł, która w większości 

poszła na drogownictwo, sprawę omówiono na posiedzeniu komisji stałych Rady. 

Dział 900 – ustalono plan wydatków w wysokości 960.000,00 zł na zadanie "Budowa wiat wraz 

z budynkiem gospodarczo - garażowym" w Żerkowie. W roku 2017 nie poniesiono żadnych wydatków.  

Rozdział 90013 - zwiększono plan o 10.000,00zł na dotację na schronisko dla bezdomnych zwierząt 

prowadzone przez gminę Jarocin oraz 7.500,00zł na zakup usług weterynaryjnych dla bezdomnych psów 

i kotów. 

Dział 921 – rozdział 92109 ustalono plan na wydatki majątkowe w kwocie 300.000,00 zł 

z przeznaczeniem na realizację projektów "Otwarta strefa aktywności" dla Śmiełowa, Sierszewa, Chrzana 

i Dobieszczyzny. Kwotę 18.000,00 zł na zakup pieca wraz z montażem na salę wiejską we wsi Stęgosz. 

Ponadto zwiększono w tym dziale plan na wydatki bieżące - remont sali w MCT - 15.000,00  zł i remont 

sanitariatów w MCT - 20.000,00  zł, w tym 50% dotacja z Urzędu Marszałkowskiego oraz zwiększono 

dotację dla MCT o 30.000,-zł na remont siłowni. 

Skarbnik Gminy podkreśliła, że przedstawione zmiany są niezbędne w celu prawidłowego wykonania 

budżetu. Dodała, że załącznik nr 3 przedstawia przychody i rozchody a załącznik nr 4 zwiększa o 30 tys. 
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zł dotację dla MCT w Żerkowie. 

Radna Maria Sołtysiak - rozumiem, że z zabranej kwoty 40 tys. zł z inwestycji OSP, 30 tys. zł poszło na 

siłownię w MCT a 10 tys. zł, na co poszło? 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że na transport lokalny.  

Radny Sebastian Nowaczyk zapytał o zestawienie kredytów? Dostaliśmy załącznik, gdzie zestawienie 

kredytów mówi, że suma zaciągniętych zobowiązań wychodzi 13.447.147,89 zł, natomiast  

w uchwale budżetowej na rok 2018 zobowiązanie wynosi 12.191.017.66, jak to wygląda? 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że kredyty wymienione, zostały zaciągnięte w II półroczu 2017r. Łączna 

kwota zaciągniętych kredytów w 2017roku wynosi 4.591.017,66 zł. Kwota ta wynika z WPF a obecnie  

proponuje się zaciągnąć kredyt do wysokości 8.550.000,00 zł (załącznika nr 3 do uchwały).  

Radny Sebastian Nowaczyk powiedział, że kwota długu na 2018 r. wynosi 12.191.017,66 zł 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że jest to suma kredytów zaciągniętych oraz propozycja zaciągnięcia 

kredytu w bieżącym roku do kwoty 8,550 tys. zł. 

Radny Sebastian Nowaczyk stwierdził, że z jego obliczeń brakuj 1.256 tys. zł. Z czego wynika różnica  

w zaciągnięciu tak dużego kredytu? 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że gmina miała przyznane 5.170 tys. zł a w ubiegłym roku zaciągnięto kredyt 

na kwotę 1.483 tys. zł, czyli pozostaje w zaokrągleniu kwota  3.600 tys. zł do zaciągnięcia kredytu na 

oczyszczalnię ścieków i ta kwota jest przedstawiona w propozycji 8.550 tys. zł do zaciągnięcia kredytu, 

czyli przyznana, ale nie wykorzystana. 

Radny Sebastian Nowaczyk podziękował za udzielone wyjaśnienie. 

Radny Grzegorz Andraszak: ile środków przeznaczono na salę w Komorzu Przybysławskim – projekt sali 

gimnastycznej?  

Burmistrz wyjaśnił, że planuje się wybudować podobną salę, jaka jest w Chrzanie, która wpisałaby się  

w istniejącą architekturę. Teren na wykonanie obiektu jest. Burmistrz uważał, że można wykorzystać 

konstrukcję obiektu w Chrzanie i ją zaadaptować w Komorzu. Sala spełnia wszystkie wymogi, posiada 

boiska sportowe, skromną widownię oraz zaplecze. 

Radny Andrzej Stachowiak zapytał, jaki był koszt projektu w Chrzanie. 

Burmistrz zaznaczył, że w tej chwili nie odpowie na to pytanie, ale jeżeli wykonamy adaptację projektu 

przystosowując go do warunków szkoły w Komorzu, to będzie o wiele taniej. Można wymóc, aby dołożyć 

elementy dźwiękochłonne, żeby na sali mogły odbywać się inne imprezy niż sportowe, ale imprezy dla 

społeczności lokalnej. 

Radny Sebastian Nowaczyk poinformował, że wykonanie projektu dla sali średniej wielkości, jest to 

wartość około 40 tys. zł. Uwzględniając branżę, jeżeli chodzi o adaptację gotowego projektu i jeżeli 

projektant zechce go zaadaptować do istniejących warunków miejscowych i architektonicznych, to koszt 

wyniesie ok. 20 tys. zł. 

Radna Maria Sołtysiak zapytała czy istniejąca sala w Komorzu będzie rozbudowywana? 

Burmistrz wyjaśnił, że będzie budowana nowa sala sportowa. W szkole nie ma miejsca, a jest teren, na 

którym można wykonać nową salę. 

Radny Janusz Szóstek zapytał, co wpłynęło, że zmniejszono kwotę o 40 tys. zł na wykonanie inwestycji 

dla OSP, gdzie pierwotny plan zakładał 100 tys. zł? 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że na ostatnim wspólnym posiedzeniu komisji wpłynął wniosek radnych  

o zmniejszenie do 60 tys. zł i do tego się zastosowano. 

Przewodniczący wyjaśnił, że na jego ręce wpłynął wniosek od radnych o dokonanie zmian w projekcie 

uchwały budżetowej na rok 2018 m.in.: zmniejszenia do 60 tys. zł środki zaplanowanych w kwocie 100 

tys. zł na projekty dla OSP.  Uważamy, że 60 tys. zł na projekty starczy, a jeżeli będzie konieczny zakup 

materiałów, to środki będziemy szukać w budżecie dokonując przesunięć. Przewodniczący odczytał  

w całości wniosek, który stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek formalny złożony przez  radnych. 

Wniosek przegłosowano większością: „za” 8 głosów, „przeciw” 7 głosów.  

Przewodniczący zarządził 15 min. przerwę w obradach w celu naniesienia zmian w projekcie uchwały 

budżetowej na rok 2018 

Po przerwie Przewodniczący oddał głos Burmistrzowi Miasta i Gminy Żerków. 

Burmistrz poinformował, że wpłynęło pismo z Urzędu Marszałkowskiego z Departamentu Sportu  
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i Turystyki, że miesiącu maju br. odbędą się w Żerkowie Mistrzostwa Polski w Brydżu Sportowym. 

Mistrzostwa są organizowane przez Urząd Marszałkowski i my jesteśmy, jako jeden ze 

współorganizatorów, i w związku z tym złożyliśmy wniosek na dofinansowanie i podniesienie, jakości,  

i standardu pomieszczeń sanitarnych znajdujących się w bloku „D” MCT w Żerkowie. Burmistrz dodał, 

że pomieszczenia te mają 12 lat i już nie odpowiadają obowiązującym standardom. Burmistrz odczytał 

pismo, jakie uzyskano na złożony wniosek przez Gminę Żerków w ramach programu SZATNIA NA 

MEDAL na zadanie pn. „Remont sanitariatów w budynku MCT w Żerkowie”. Wniosek został wstępnie 

zakwalifikowany do dalszego procedowania związanego z uzyskaniem pomocy finansowej samorządu 

województwa wielkopolskiego. W związku z tym zwracamy się z prośbą o dostarczenie do dnia 28 lutego 

2018 r. kopii uchwały budżetowej wraz ze wskazaniem paragrafu, na który wpisano środki na realizację 

zadania oraz przesłanie do Departamentu Sportu i Turystyki Urzędu Marszałkowskiego w jak 

najszybszym terminie informacji o skutecznym wyborze wykonawcy.  Burmistrz dodał, że wniosek 

złożony przez radnych wyklucza realizację dotacji, dlatego wnosi o jego modyfikację: w dziale 921 

zwiększa się plan wydatków inwestycyjnych ogółem o kwotę 73.000,00 zł w tym: 35.000,00 zł na 

"Ogrzewanie sali we wsi Bieździadów"; 20.000,00 zł modernizację sali we wsi Lisew i 18.000,00 zł na 

boisko w Lubini Małej. Ponadto zwiększono w tym dziale plan na wydatki bieżące tj. remont sali w MCT 

- 15.000,00 zł i remont sanitariatów w MCT w wysokości 20.000,00 zł, w tym 50% dotacja z Urzędu 

Marszałkowskiego oraz zwiększono dotację dla MCT o 20.000,00 zł na remont siłowni. Burmistrz dodał, 

że gmina nie zwiększa kredytu. 

Radny Grzegorz Andraszak zapytał ile zaplanowano na pomoc prawną? 

Burmistrz odpowiedział, że zapisano 30 tys. zł na pomoc prawną. 

Radny Grzegorz Andraszak powrócił do wniosku radnych dotyczącego kwestii obniżenia kwoty na 

inwestycje OSP o 40 tys. zł. Moja wypowiedz konkretnie będzie dotyczyła tego punktu, ale generalnie 

chodzi o finanse OSP.  Na początku grudnia byliśmy na spotkaniu ze strażakami z całej gminy i była 

dyskusja m.in.: zakupu podnośnika. Druhowie z dużym stażem dopytywali się, co jest z tym podnośnikiem. 

Myślałem, że w tym budżecie będzie jakieś wsparcie na ten cel, ponieważ w wielu przypadkach podnośnik 

jest niezbędny. Jakość obecnego, mówiąc delikatnie, jest nienajlepsza. Jest pytanie- Wy Państwo Radni 

obcinacie zaplanowaną kwotę, uchwaliliście rezerwę celową, zabezpieczając 500 tys. zł. Kwotę tę 

okopaliście i z tymi środkami czekacie, i co dalej czy, to ma rozwiązać nasze problemy, to ma rozwiązać 

problem straży pożarnej? Pytania i wnioski nie pochodziły od OSP w Żerkowie, ale od wszystkich. 

Oczekuję, że my ten problem w jakiś sposób załatwimy i nie tylko będziemy myśleli o końcu własnego 

nosa tylko pomyślmy o wszystkich. A szczególnie o strażakach, którzy naprawdę są grupą ofiarnych ludzi,  

którzy ratują nasze dobro. 

Przewodniczący powiedział, że nikt z radnych nie ma zamiaru ukrzywdzić strażaków, mówimy tylko  

o kwocie zaplanowanej na projekty. Nie chciałbym tych zadań mylić, bo zakup podnośnika będzie innym 

zadaniem, które przed nami stoi, będziemy rozmawiać. Jesteśmy przed walnym zebraniem OSP  

w Żerkowie i będę w tej kwestii rozmawiał. Nie chcę tych tematów mieszać, skupiamy się tylko i wyłącznie 

na projektach i w naszej opinii kwota 60 tys. zł na przygotowanie projektów wystarczy. Dodał, że kolejne 

środki potrzebne na zakup materiału należy szukać w budżecie oraz przeprowadzić rozmowy z ZMG 

OSP. 

Radna Maria Sołtysiak powiedziała, że na komisji radni siedzą po trzy godziny lub dłużej, dyskutujemy, 

rozważamy, ale nagle na sesji pojawia się ten sam problem, te same przesunięcia. Proponuję nie robić 

żadnej komisji, przychodzimy na sesję, będziemy robić przerwy, uzgadniać, bo to jest bezcelowe.    

Przewodniczący odpowiedział, że uważa, że każde posiedzenie i rozmowa jest celowa.  

Skarbnik Gminy zapytała o zabezpieczenie środków na pomoc prawną, gdzie te środki zabezpieczyć,  

w dziale administracji? Czy to ma być umowa zlecenie, czy w formie ryczałtu? Czy wynagrodzenia? 

Przewodniczący odpowiedział, ze Komisja, która będzie działać i zacznie zajmować się tematem MCT  

w Żerkowie na pewno wskaże, jakiej pomocy będzie potrzebować. 

Radny Grzegorz Andraszak zapytał skąd wzięła się kwota 30 tys. zł i na jakiej podstawie ją wyliczono? 

Przewodniczący odpowiedział, że pomoc prawna jest potrzebna.  Pan wie, że Ośrodek MCT funkcjonuje, 

jak funkcjonuje i potrzebujemy głębokiej analizy i wymaga pracy, której przez ostatnie 3 lata nie 

wykonano. 

Radny Grzegorz Andraszak - nie znamy opinii pana Dyrektora MCT. Wszystkich zapraszacie, ale 
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najważniejszych osób w tej dyskusji nie ma. 

Przewodniczący odpowiedział, że powołana komisja ruszy do pracy. 

Przewodniczący podał pod głosowanie projekt uchwały z poprawkami, który został przyjęty większością: 

8 głosów „za”, 7 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali  

w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XXXIII/215/18 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2018 rok, 

stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

3) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2018 – 2023 

Przewodniczący oddał głos Skarbnikowi Gminy w celu przedstawienia projektu uchwały. 

Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w działach i rozdziałach klasyfikacji budżetowej. 

Zaplanowane dochody na 2018 rok zwiększono do kwoty 45.568.261,-zł, w tym: dochody bieżące do 

kwoty 44.499.261,00 zł; dochody majątkowe do kwoty 1.069.000,00 zł. 

Dochody majątkowe zostały zwiększone o kwotę 144.000,00zł i jest to dotacja celowa za zrealizowany 

projekt wydatków majątkowych. 

Planowane wydatki na 2018 rok zostały zwiększone do kwoty 53.168.261,00zł, w tym: wydatki bieżące 

do kwoty 42.859.726,00 zł a wydatki majątkowe do kwoty 10.302.535,00 zł. 

Planowane przychody stanowią kwotę 8.550.000,00zł. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że w 2018 roku planuje się zaciągnąć kredyt i pożyczkę na nowe zadania 

inwestycyjne oraz przedsięwzięcia, które nie zostały wykonane w 2017 roku oraz na pokrycie deficytu 

budżetowego w kwocie 7.600.000,-zł. Ponadto przedstawiła planowane rozchody. Wyjaśniła, że  

w I półroczu spłacono wszystkie długi, a w II półroczu zaciągnięto kredyt w kwocie 4.591.017,66 zł. 

Przychody planowane na rok 2018 to kwota 8.550,000.00 zł, rozchody zaplanowano w kwocie 950 tys. 

zł. Na rok 2019 zaplanowany przychód to kwota 1mln zł a rozchody 2,470 tys. zł. Na rok 2020 planuje 

się przychody w kwocie 1 mln. zł, a rozchody w wysokości 3.087.084,89 zł.   

Skarbnik Gminy wyjaśniła jak będzie wyglądała spłata poszczególnych kredytów w latach 2020 i 2021 

oraz jakie umorzenie będzie dotyczyło tych kredytów tj.: w roku 2020 – kwota umorzenia wynosi 

186.125,46 zł, a w roku 2021 - 1.551.009,45 zł. Spłatę kredytu i pożyczek zaplanowano zrealizować 

z dochodów własnych Gminy Żerków. Ponadto wyjaśniła, jakie warunki należy spełnić, żeby uzyskać 

umorzenie kredytu. 

W wykazie przedsięwzięć zmieniono okres realizacji przedsięwzięcia p.n. "Rozbudowa oczyszczalni 

ścieków w Raszewach” z okresu realizacji 2016-2019 na lata 2016-2018. W związku z tym planowane 

nakłady z roku 2019 przesunięto do realizacji na 2018 rok i  zwiększono limit wydatków do kwoty 

4.550.000,00 zł, ponieważ planowany limit 3.100.000,00 zł w 2017 roku zrealizowano w kwocie 

1.854.022,68 zł. Planowanym terminem zakończenia przedsięwzięcia ma być III kwartał 2018 r. 

Skarbnik podkreśliła, że pozostałe przedsięwzięcia pozostają bez zmian. 

Burmistrz powiedział, że w WPF ujęto wszystkie przesunięcia, które były uwzględnione, czyli wydatki 

roku budżetowego nie wchodzą do WPF, dlatego dochody majątkowe, dochody ogółem i wydatki, gdzie 

najważniejszą, realizowaną inwestycją jest oczyszczalnia ścieków i wydatki inwestycyjne, które są 

jednoroczne związane z realizacją zadań drogowych.  

Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością: 8 głosów „za”, 

7 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 15 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XXXIII/216/18 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Żerków na lata 2018 – 2023, stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

4) odwołania i powołania radnego członka Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały mówiąc, że wpłynęła rezygnacja Jana Barańskiego  

z członka Komisji Rewizyjnej. W związku z tym odwołuje się radnego z członka KR. Zgodnie  

z przepisami każdy klub radnych ma prawo mieć swojego przedstawiciela w KR. Przewodniczący zapytał 

czy Klub Radnych „Rozsądna Gmina” przedstawi swojego kandydata.  
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Radny Andrzej Stachowiak przewodniczący Klubu Radnych „Rozsądna Gmina” powiedział, że nie są 

przygotowani, ponieważ projekt uchwały wszedł pod obrady w ostatniej chwili i na dzień dzisiejszy nie 

mają kandydata i nie podadzą kandydatury. 

Przewodniczący przypomniał, że o tym fakcie były rozmowy na posiedzeniu komisji. Była mowa o tym, 

że na sesję zostanie przygotowany stosowny projekt uchwały i że Klub zgodnie z obowiązującymi 

przepisami będzie miał swojego członka. Nie wiem czy jest sens dłużej tą sprawę przeciągać i czy jest 

sens przekładać projekt uchwały na kolejną sesję. Państwo sami o to wnioskowaliście(…), dlatego nie 

rozumiem tej postawy.  

Radny A. Stachowiak powiedział, że nie było takiego wniosku tylko przy wypowiedzi zaznaczył, że 

radny Jan Barański odchodząc z klubu nie może reprezentować Klubu „Rozsądna Gmina”, jako członek 

Komisji Rewizyjnej. Na ostatniej komisji było wiele rzeczy uzgadnianych, dziś te sprawy są zmieniane. 

Radny przyznał rację Przewodniczącemu, że należy zakończyć temat, ponieważ nie ma sensu dalej go 

ciągnąć. Klub Radnych „Rozsądna Gmina” nie podaje kandydata do składu Komisji Rewizyjnej.  Nie 

mamy kandydata do KR.  

Radny Jan Barański twierdził, że Przewodniczący Klubu Radnych „Rozsądna Gmina” powiedział, że  

w jego miejsce chcą inną osobę. 

Przewodniczący przypomniał, że paragraf 76 Statutu Gminy Żerków mówi, że KR składa się  

z przewodniczącego, zastępcy przewodniczącego oraz członków w liczbie 2 osób.   

Radny Andrzej Stachowiak zaznaczył, że nie powiedział, że z KR ma zrezygnować radny Jan Barański. 

Wyraźnie powiedziałem, że Klub nie posiada przedstawiciela w KR i proszę nie mylić faktów, bo to jest 

bardzo ważne, nie powiedziałem, że musi zrezygnować pan Jan Barański. Dziś mówimy, że nie mamy 

kandydata do składu Komisji Rewizyjnej. Ten fakt powinien uciąć temat dalszej dyskusji. 

Przewodniczący zarządził 5 minutowa przerwę na zapoznanie się ze stanem prawnym. 

Po wznowieniu obrad Przewodniczący wyjaśnił, że w związku z tym, że Klub Radnych „Rozsądna 

Gmina” nie przedstawił kandydata do składu Komisji Rewizyjnej, dlatego wnioskuje o wyłączenie 

projektu uchwały z porządku obrad i przeniesienie go na kolejną sesję. 

Wobec braku dalszych uwag Przewodniczący podał pod głosowanie wniosek o wyłączenie projektu 

uchwały z bieżącej sesji i uwzględnienie w kolejnej. Radni wniosek przyjęli większością: 8 głosów „za”, 

5 głosów „przeciw”, 2 głosy „wstrzymujące się” w obecności 15 radnych na sali w trakcie głosowania.  

Projekt uchwały Nr XXXIII/217/18 w sprawie odwołania i powołania radnego członka Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej został wycofany z porządku obrad XXXIII sesji Rady Miejskiej Żerkowa, 

stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

5) zmiany składu osobowego komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa, 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wyjaśniając, że radna pani Ewa Kubacka zrezygnowała  

z kandydowania do składu Komisji Planowania i Finansów oraz Oświaty, Kultury i Współpracy  

z Zagranicą a w jej miejsce wyraziła wolę kandydowania radna Wioletta Małgorzata Rogozińska-

Świątek. 

Wobec braku uwag Przewodniczący podał pod głosowanie projekt uchwały, który został przyjęty 

większością: 8 głosów „za”, 1 głos „przeciw”, 6 głosów „wstrzymujących się” w obecności  

15 radnych na sali w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XXXIII/217/18 w sprawie zmiany składu osobowego komisji stałych Rady Miejskiej 

Żerkowa, stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

6) powołania Komisji doraźnej Rady Miejskiej Żerkowa i ustalenia składu osobowego. 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem prosząc o podanie kandydatów: 

1. Radna Ewa Kubacka zgłosiła kandydaturę radnej Ewy Marek-Skiby – wyraziła zgodę 

2. Radna Wioletta Rogozińska-Świątek zgłosiła radnego Sebastiana Nowaczyka – wyraził zgodę. 

3. Radna Marzena Boruta zgłosiła kandydaturę radnego Andrzeja Stachowiak – nie wyraził zgody. 

4. Przewodniczący zgłosił kandydaturę wiceprzewodniczącego Rady Bogdana Bożejewicza – 

wyraził zgodę. 

5. Radny Jan Barańska zgłosił kandydaturę radnej Marii Sołtysiak – nie wyraziła zgody. 

6. Radny Sebastian Nowaczyk zgłosił kandydaturę radnej Wioletty Rogozińskiej-Świątek – wyraziła 
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zgodę. 

7. Radna Ewa Marek-Skiba zgłosiła kandydaturę radnego Jarosława Kasprzaka – nie wyraził zgody. 

8. Radna Ewa Marek-Skiba zgłosiła kandydaturę radnego Janusza Szóstka – nie wyraził zgody. 

9. Radna Marzena Boruta zgłosiła kandydaturę radnego Grzegorza Andraszaka – nie wyraził zgody.  

10. Przewodniczący zgłosił kandydaturę radnego Jana Barańskiego – wyraził zgodę. 

11. Radna Ewa Marek-Skiba zgłosiła kandydaturę radnej Marzeny Boruty – wyraziła zgodę  

12. Przewodniczący wyraził wolę kandydowania do składu komisji doraźnej. 

Przewodniczący wymienił 7 kandydatów do składu komisji doraźnej: 

1) Barański Jan 

2) Boruta Marzena 

3) Bożejewicz Bogdan Stanisław 

4) Marek-Skiba Ewa Małgorzata 

5) Nowaczyk Sebastian 

6) Raś Wojciech 

7) Rogozińska-Świątek Wioletta Małgorzata 

Wobec braku uwag Przewodniczący podał pod głosowanie projekt uchwały, który został przyjęty 

większością: 8 głosów „za”, 3 głosy „przeciw”, 4 głosy „wstrzymujące się” w obecności 15 radnych na 

sali w trakcie głosowania.  

Uchwała Nr XXXIII/218/18 w sprawie powołania Komisji doraźnej Rady Miejskiej Żerkowa i ustalenia 

składu osobowego, stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Punkt 11 - Odpowiedzi na interpelacje  i wnioski zgłoszone przez radnych. 

Burmistrz odpowiedział na pytania radnych: 

1) Radny Sebastian Nowaczyk – utwardzenie dróg gruntowych. Burmistrz wyjaśnił, że są 

zabezpieczone środki, ale jest sytuacja taka, że przy drodze na „Budy” nie ma rowu, został przez 

miejscowych rolników zaorany. W tym momencie nie ma możliwości, aby zadanie wykonać poprawnie. 

Czekamy na lepsze warunki atmosferyczne, aby odtworzyć rowy, w celu odpływu wód opadowych, co 

przyniesie zamierzony efekt. 

Burmistrz wyjaśnił, że kolejne roboty były wykonane jadąc w kierunku do Kotlina, ale na narożniku 

drogi mieszkańcy wywożą śmieci, są robione tablice informacyjne, grodzimy, ale nie daje to rezultatu. 

Burmistrz zaapelował o pomoc do mieszkańców tych terenów. 

Radny Sebastian Nowaczyk zapytał jak wyglądają środki finansowe na dojazdy do pól i czy droga może 

być zakwalifikowana do tego przedsięwzięcia? 

Burmistrz odpowiedział, że może być, ale najpierw należy ją przygotować, aby nie wydawać środków 

niepotrzebnie. Burmistrz poruszył kolejną sprawę dotyczącą rowów w Lubini Małej, które były 

zaniedbane, ale niektórzy mieszkańcy zapisali się do Spółek wodnych, a gmina pomogła odtworzyć rowy. 

Przypomniał, że Spółka jest do utrzymania rowów a nie do odwrotnego ich odtworzenia po 20 latach.  

Dodał, że gmina usuwa także zakrzaczenie rowów i dróg.  Wykonano odcinek drogi w Ludwinowie,  

 a w Brzóstkowie wykonano dojazd do gruntów. Burmistrz poinformował, że powstała instytucja Polskie 

Wody, która przejmie pieczę nad wszystkimi zadaniami dotyczącymi wód, pozwoleń wodnych, decyzji 

środowiskowych itp., które wcześniej realizował WZIR, ale jeszcze nowa instytucja nie działa w pełni. 

Poinformował, że sytuacja hydrologiczna Warty jest wysoka, bo przyjmuje duży zrzut z Jeziorska po to, 

aby przygotować się na wiosenne roztopy. 

2) Radny Grzegorz Andraszak - ścieżka rowerowa. Burmistrz wyjaśnił, że jest ogłoszenie Starosty 

Powiatu Jarocińskiego - Wydział Budownictwa o toczącym się postepowaniu w sprawie wydania 

pozwolenia na budowę ścieżki rowerowej Żerków – Jarocin. Burmistrz podkreślił, że gmina Żerków nie 

wycofuje się z budowy ścieżki rowerowej, są prowadzone rozmowy z gmina Jarocin, która zastanawia się 

czy dołożyć środki do planowanej inwestycji. Gmina Żerków dokłada 50 % do swojego odcinka (około  

4 km). W kolejnym tygodniu zostanie ogłoszony przetarg, który określi wartość zadania i czy jest ono 

możliwe do zrealizowania. Burmistrz uważał, ze planowane zadanie jest potrzebne i należy się starać  

o jego wykonanie. 

3) Radny Bogdan Bożejewicz - kanalizacja na Górkach. Burmistrz wyjaśnił, że Urząd zlecił 
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rozpatrzenie możliwości technicznych podłączenia nowo wybudowanego domu do sieci kanalizacyjnej 

oraz kolejnych trzech posesji. Prace zlecono, ponieważ wpłynął wniosek mieszkanki Żerkowa. Burmistrz 

wyjaśnił, że ten sam projektant miał wykonać projekt dla osiedla w Żółkowie, ale okazało się, że zasilanie 

w wodę do działek doprowadzone jest bardzo małą średnica rury, ponieważ wcześniej był tam jeden 

odbiorca. Burmistrz obiecał, że do tematu wróci jak będą materiały i kosztorys. 

4) Radna Ewa Marek-Skiba - zmiana organizacji ruchu drogowego na skrzyżowaniu ul. 

Wyspiańskiego z ul. 700-lecia. Burmistrz wyjaśnił, że znak ustąp pierwszeństwa i znak STOP-u są 

znakami równorzędnymi z tym, że na STOP-ie należy się zatrzymać, a przy znaku ustąp pierwszeństwa 

nie koniecznie trzeba się zatrzymać. Burmistrz powiedział, że wystąpi do Powiatowej Komisji 

Bezpieczeństwa o zaopiniowanie sprawy. 

Burmistrz będąc przy głosie poinformował, że wpłynęła z Wojewódzkiego Biura Geodezji Terenów 

Rolnych informacja, że są środki na scalanie gruntów rolnych. Zgodnie z przeprowadzonym 

rozpoznaniem sprawa przede wszystkim dotyczy miejscowości Chrzan, Prusinów i Miniszew. Zadaniem 

scalenia jest połączenie kilku małych działek w jeden duży obszar przy obopólnym porozumieniu 

właścicieli dokonujących zamiany gruntu. Korzyścią dla gminy byłoby wytyczenie pasa drogowego.   

Przewodniczący uzupełnił wypowiedź Burmistrza mówiąc, że rozmawiał z geodetą powiatowym, który 

jest zwolennikiem scalania gruntów i proponuje zorganizowanie spotkania z sołtysami. Uważał, że  

z ramienia Urzędu należy takie spotkanie zorganizować, aby dowiedzieć się, na czym polega scalanie, na 

jakich zasadach może być przeprowadzone oraz jakie środki finansowe są na to zadanie przeznaczone. 

Podkreślił, że w najbliższym czasie będzie ustalony termin spotkania, o którym Urząd poinformuje. 

Burmistrz dodał, że środki są zabezpieczone i nie dotyczą budżetu Urzędu ani Powiatu, a jest możliwość 

uporządkowania niektórych działek.  

Burmistrz poinformował jeszcze o jednej sprawie związanej ze spotkaniem sołtysów w dniu 13 lutego 

2018 o godz. 13: 00 w Hotelu MCT w Żerkowie, na które serdecznie zaprosił wszystkich sołtysów. 

Tematem spotkania będzie wyrażenie opinii o wyodrębnieniu z budżetu gminy funduszu sołeckiego oraz 

zapoznanie się z realizacją zadań sołeckich zgłoszonych do wykonania w roku 2017. 

Oprócz tego w dniu 11 lutego 2018 r. o godz. 10:00 w kościele pod wezwaniem Narodzenia Najświętszej 

Marii Panny w Lgowie, zostanie odprawiona Msza św. z ceremoniałem wojskowym w 149 rocznicę 

urodzin majora Zbigniewa Gorzeńskiego-Ostroroga dowódcy Frontu Południowego Powstania 

Wielkopolskiego. 

 

Punkt 11 - Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  

Sekretarz Gminy poinformował, że w ubiegłym tygodniu „Gazeta Jarocińska” rozstrzygała konkurs, 

Plebiscyt na Sołtysa Roku i korzystając z okazji, że wśród nas jest sołtys pani Halina Nowak, Sekretarz 

złożył serdeczne gratulacje za zajęcie 3 miejsca życząc wszystkiego najlepszego w dalszej pracy 

sołeckiej.  Dodał, że drugi sołtys z terenu gminy Żerków pan Marek Kantek z Prusinowa był w czołowej 

dziesiątce. Sołtysi otrzymali gratulacje i brawa.  

Przewodniczący przedstawił wniosek ze Starostwa Powiatowego w Jarocinie informujące, że odbył się 

przetarg na zadanie inwestycyjne pn.: Przebudowa drogi powiatowej Dobieszczyzna – Sucha – Parzew,  

a oferowana cena za wykonanie zadania przekroczyła wielkość środków zabezpieczonych w budżecie 

Powiatu Jarocińskiego na rok 2018. Ponadto nie otrzymano planowanego dofinansowania a oferowana 

cena jest bardzo korzystna uznano za bezzasadne powtarzanie przetargu. W związku  

z tym Zarząd Powiatu zwrócił się o zwiększenie dofinansowania zadania o kwotę 750 tys. zł brutto. 

Przewodniczący dodał, ze wszyscy radni otrzymali kopię pisma oraz wyciągi informacji z otwarcia ofert 

planowanych zadań powiatowych z zakresu drogownictwa. Podkreślił, ze powiat zwraca się o dużą 

kwotę, ale mając wgląd do informacji, jaką zamawiający zamierza przeznaczyć na sfinansowanie zadania, 

w kwocie 7.264.000,00 zł a najniższa oferta jest w wysokości 7.635.096,06 zł. Przewodniczącego dziwił 

fakt, dlaczego Zarząd Powiatu wystąpił o tak dużą kwotę, która mogłaby być o połowę niższa. Uważał, że 

należy w najbliższym czasie spotkać się z przedstawicielami Powiatu w tej sprawie. 

Przewodniczący zaapelował do radnych, aby przemyśleli temat, bo do tej pory dobrą praktyką było to, że 

brakująca kwota była dzielona po połowie między samorządami.  

Radny Grzegorz Andraszak zwrócił uwagę, że o sprawie należało uprzedzić radnych. 

Przewodniczący odpowiedział, że pismo wpłynęło wczoraj a radni powiatowi otrzymują zaproszenie na 



10 

 

sesje Rady Miejskiej Żerkowa i dziś nikogo nie ma. 

Radny Zdzisław Paluszkiewicz wystąpił z wnioskiem, aby zwołać wyjazdową Komisję Rolnictwa  

w celu zwizytowania gruntów ornych i łąk na terenie Brzóstkowa, Raszew, Antonina i Szczonowa, które 

są podtopione i będzie możliwości ich uprawić.  Ponadto wnioskował, aby podatek rolny zachować na 

poziomie roku 2017. Wniosek stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Przewodniczący przedstawił kolejny wniosek skierowany do Burmistrza i Rady Miejskiej Żerkowa  

w sprawie przyspieszenia działań na działce szkolnej nr 32 w miejscowości Lgów, na której planuje się 

wykonać plac rekreacyjny. Wnioskodawca stwierdza, że proponowany podział działki jest 

nieprzemyślany, ponieważ w dużym stopniu ogranicza aktywność społeczności lokalnej. Wniosek 

podpisali członkowie Rady Sołeckiej Lgowa oraz radna Marzena Boruta. Przewodniczący wniosek 

przekazał Burmistrzowi Miasta i Gminy Żerków. 

Burmistrz odpowiedział, że propozycja podziału została wykonana przez uprawnionego geodetę, 

ponieważ gmina chce uporządkować teren. Dodał, że jest dwóch właścicieli tj.: gmina i osoba, która 

zamieszkuje. Na działce znajduje się jeszcze stary budynek wymagający rozbiórki. Propozycja podziału 

działki nastąpi łącznie z budynkiem a po lewej stronie od strony rowu ½ budynku to sala wiejska. 

Burmistrz powiedział, że sprawa zostanie rozpatrzona, która wersja podziału będzie najodpowiedniejsza. 

Przewodniczący przypomniał radnym o składaniu oświadczeń majątkowych, które upływa w dniu  

30 kwietnia 2018 r.  

Radny Sebastian Nowaczyk zabrał głos odnośnie przebudowy drogi powiatowej Dobieszczyzna-Sucha-

Parzew, aby dopilnować terminów, ponieważ są związane ofertą przetargową.   

Mieszkaniec Chrzana poruszył temat nieprawidłowego położenia rur, które skończyły się przed posesją. 

Zaznaczył, że jest w posiadaniu mapy gdzie rów kończy się na mostku wjazdowym na posesję a nie 20 

mb przed posesją.  Obecnie ma 20 cm wody w piwnicy. Powiat wykonał sączek do końca zakrętu drogi 

powiatowej w kierunku na drogę gminną, ale to rozwiązanie nie daje zamierzonego rezultatu. Droga jest 

pochylona na lewą stronę tam gdzie nie ma rowu. W tej chwili jest woda i co ja mam z nią zrobić? 

Burmistrz zwrócił się do mieszkańca, aby problem zgłosić do Zarządu Dróg, ponieważ jest to temat, 

który należy do Zarządu Dróg Powiatowych w Jarocinie. Burmistrz uważał, że woda nie powinna być  

w piwnicy, jeżeli jej nie było przez wiele lat. Kanalizacja deszczowa była czyszczona, ale zadania nie 

skończono. Burmistrz powiedział, że w Chrzanie jest jeszcze jedno zadanie dotyczące odprowadzenia 

wody z ulicy Akacjowej. Odpływ biegnie przy ulicy Żerkowskiej, przechodzi pod przepustem kolejowym 

lewą stroną w kierunku na prawą stronę, gdzie jest słaby punkt, powodujący utrudnienie w odpływie 

wody. Burmistrz dodał, że podobna sytuacja występuje przy budynku komunalnym gminy, gdzie 

wyczyszczono odcinek rowu melioracyjnego od ulicy Dworcowej, ale odejście jest już niedrożne i ten 

temat należy do Spółek Wodnych, które powinny udrożnić odcinek i go utrzymywać. Burmistrz 

zobowiązał się do przekazania sprawy, ale prosił mieszkańca Chrzana o monitowanie sprawy w imieniu 

mieszkańców budynku kolejowego.  

Mieszkaniec Chrzana przedstawił kolejną sprawę dotyczącą transportu publicznego.  

Przewodniczący wyjaśnił, że na ostatniej komisji radni pochylili się nad tym tematem i transport będzie 

zapewniony, ale skłaniamy się do przeprowadzenia przetargu i wyborze najtańszej oferty, dopiero 

wówczas zostanie wyznaczony operator.  

Mieszkaniec Chrzana zapytał, na jakiej podstawie było powiedziane, że jest mała frekwencja osób 

korzystających z usług transportowych z m. Chrzan, Stęgosz i Pawłowice. 

Burmistrz wyjaśnił, że nie będzie występował w imieniu przewoźnika, ale w trosce o dbałość budżetu 

gminnego, ponieważ zadaniem gminy jest utrzymanie transportu publicznego dla tych mieszkańców, 

którzy tego potrzebują.  Bilety są sprzedawane przez kasę fiskalną, która rejestruje ilość wydanych 

biletów.   

Mieszkaniec Chrzana przedstawił jak wyglądają kursy na poszczególnych liniach lokalnego przewoźnika 

oraz przedstawił wydrukowane bilety z Chrzana (Żerków-Jarocin-Żerków). Uważał, ze przewoźnik 

drukuje bilety linii, której nie ma w rozkładzie przewozów, dlatego nie można twierdzić, ze nie ma 

frekwencji, bo nie ma potwierdzenia, ze bilety kupili mieszkańcy Chrzana. 

Burmistrz zapytał czy mieszkańcy Chrzana są dowiezieni do Jarocina. 

Mieszkaniec Chrzana odpowiedział, że są dowożeni.  

Burmistrz powiedział, że poruszony temat jest bardzo trudny, ale jest załatwiany i ludzie jeżdżą. 
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Poprzednia firma jeździła i omijała Pawłowice teraz jeżdżą wszyscy a kwestie księgowe należą do 

przewoźnika, który posiada kasowniki w autobusach. My, jako gmina na razie nie dokładamy do 

obecnego przewoźnika. 

Mieszkaniec twierdził, że lokalny przewoźnik jeździł i w pewnym momencie zawiesił linię nr 11 i nie 

było połączenia. W związku z tym wystąpiono do Jarocińskich Linii Autobusowych o przejecie tej linii.  

Burmistrz wyjaśnił, że w tej kwestii padła dziś odpowiedz, o której mówił pan Przewodniczący, że jest 

organizowany przetarg, aby wyłonić wykonawcę na publiczne przewozy. Dodał, że wcześniej sprawę 

załatwiono od ręki i nie było przerwy w przewozach. Mieszkańcy przeszli jak najmniejszą szkodą,  

a ostatnie zawirowania, jakie były, to nie było nawet godziny przerwy w przewozach. W jeden dzień 

kończyła jedna firma a w kolejnym dniu rozpoczęła przewozy druga firma. Czy, to nie świadczy o naszej 

sprawności?  

Przewodniczący podkreślił, że temat transportu publicznego nie jest tematem nowym, ale poruszanym 

często i nie chciałby, aby był omawiany na każdym posiedzeniu. Sprawa jest pilotowana, będzie 

przygotowany przetarg i wyłoniony operator. Zostaną ustalone zasady, aby były jasne i czytelne dla 

mieszkańców a przede wszystkim był skutek. 

Mieszkaniec Chrzana zapytał czy będzie wcześniej ogłoszona informacja, jaki przewoźnik będzie jeździł? 

Przewodniczący odpowiedział, że będą dopełnione wszystkie formalności. 

Radny Andrzej Stachowiak zapytał, jaka jest cena biletu z Chrzana? 

Mieszkaniec Chrzana odpowiedział, że wynosi 9,90 zł.  

Radny Andrzej Stachowiak powiedział, że nie chce usprawiedliwiać przewoźnika lokalnego, ale domyśla 

się, że na bilecie jest stacja początkowa i końcowa, ponieważ nie ma możliwości wydruku wszystkich 

stacji. 

Sołtyska Sołectwa Szczonów zapytała, co z oczyszczalniami w Pogorzelicy, kiedy będą robione? 

Mieszkańcy skarżą się na kosmiczne ceny, jakie muszą dopłacać do wywozu nieczystości płynnych. 

Burmistrz powiedział, ze oczekuje na decyzję mieszkańców, aby się zgłosili, ponieważ wiedzą, z kim 

mają rozmawiać z uwagi na to, że są we wspólnocie mieszkaniowej. Mają być trzy oczyszczalnie 

przydomowe, które zostaną wykonane na zasadach takich samych jak u pozostałych mieszkańców tam 

gdzie lokalem zarządza Spółdzielnia Mieszkaniowo-Administracyjna Raszewy. Oczyszczalnie będą ze 

zbiornikami z osadem czynnym, napowietrzanym.  

Sołtys Sołectwa Paruchów zapytał jak wygląda sprawa z odbiorem foli w tym czarnej?  

Burmistrz wyjaśnił, ze zgłosiła się firma, która jest zainteresowana odbiorem zużytej folii po uprzednim 

zgłoszeniu. Taka informacja wyjdzie do wszystkich sołtysów gminy Żerków z danymi firmy 

zainteresowanej zbiórką odpadów.   

 

 

Punkt 12 – Zakończenie obrad sesji. 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował zebranym za 

udział obradach i zamknął XXXIII sesję Rady Miejskiej Żerkowa. 

 

 

Protokółowała:        

 

Teresa Szablewska 

        PRZEWODNICZĄCY  

Rady Miejskiej Żerkowa 

 

      Wojciech Raś  
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